
   

NOTAT 

 

 

Referat fra Grønt Forum møde den 16. maj 2024 
kl. 16-18, Rådsalen, Kongensgade 18, Slangerup. 
 
 
Tilstede:      
Næstformand Ursula Lange – DN Frederikssund  
Per West – Jægerrådsformand  
Bent Mariager – Frederikssund Grønne Nabofællesskaber  
Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland 
Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF 
Emil Kondrup - Friluftsrådet 
 
Karin Blendstrup Jensen - Frederikssund Kommune  
Mette Rask Jensen- Frederikssund Kommune 
Alberte Aalling-Frederiksen – Frederikssund Kommune  
 
Ikke tilstede: 
Hanne Døcker – Frederikssund Klimaforening  
John Hansen – DOF Frederikssund 
Niels Eghøj Nielsen, Nordsjællands Landboforening  
Jeff Christensen - BUS  
Kirsten Bøgeskov Mortensen – Dansk Vandrelaug 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
• Dagsordenen blev godkendt. 

 
2. Information om planstrategi – proces og tanker for ny 

kommuneplan. 
Alberte Aalling-Frederiksen fra Planteamet fortalte om 
planstrategien, der er vedtaget i januar 2024 og har rammer for 
kommuneplanen med øje for Klimahandleplan, Naturstrategi og 
Bosætningsstrategien.  
 
Temaer i planstrategien: 
- Stærke lokale fællesskaber: Byer og landsbyer 
 
Bent: Tanker om et aktivt fællesskab omkring max. 2000 
mennesker med fysiske rammer tilstede til samling. 
Alberte: Landsbyerne har særligt fokus. 

 
- Attraktiv og klimavenlig købstad: Bæredygtighed- campus -

Partnerskaber  
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- Fjordlandet- vores rige natur 
 

- Det gode erhvervsliv- og arbejdsliv 
 

- Energi landskaber (sol og vind) 
 

- Byudvikling i byzone og Vinge 
 

Alberte kom også rundt om Kommuneplanen, der jf. procesplanen skal 
på Plan og Teknik til drøftelse i juni. Det forventes at et forslag er klart 
til Plan og teknik til årsskiftet 2025, herefter vil der blive processer 
med bl.a møder for By aktører i de 4 bymidter. 

 
3. ”Bordet rundt” – kort orientering fra foreningerne. 

Niels:Kunstindex.dk, landskonference i september, tur med havørne på 
lørdag 
Bent: 125.000 deltog i Klimahandledag klima og biodiversitetsdag. 
Ditte og Bent ønsker at udtage græsplæner og plante træer på 
kommunale arealer for at få højere biodiversitet og flere 
hjemmehørende arter i byerne.  
 
Administrationen kan tage idéer med fra Grønt Forum til Vej & Park, 1 
gang årligt, gerne i efteråret. Per: Forslag om samme slåningsstrategi i 
åbent land ved Hørup på kommunale- og HFORs arealer. 
Ida: Engbrændbæger et problem ved Hørup. Får kan græsse 
områderne. 
 Per: Rågeregulering 3 år i træk – skyder på ungerne– Troldeskoven  
Ursula: Møde vedr. Fredning ved Sønderby Bakker. Orientering af 
referat fra 29. februar 2024, der godkender at Ursula sidder som 
formand til slut januar 2025. 
 

4. Eventuel konstituering af Grønt Forum – Valg af næstformand 
- Ursula vil gerne stille op til formand. 
- Valg af næstformand næste møde 
-  

5. Orientering fra administrationen 
- Proces for Strategi for invasive arter – intern høring +GF efter 

sommerferien 
- Proces for Lavbundsjorde vedr. ressourcer- på KNE-møde i juni 
- Screening af åbning af vandløb/dræn er udsat. Dog er planen at 

Skindskjoldsrenden åbnes. Per W. nævnte i den forbindelse fordele 
og ulemper ved åbning af gl. dræn/vandløb. 

- Fredningsforslag jf. DNs oplæg er udskudt. 
 

6. Der var drøftelse af oplæg til fælles besigtigelse med KNE den 22. 
august. Plangruppen (Ursula og Bent) laver oplæg inden 
sommerferien. Der blev brainstormet følgende: 
- Finde et sted m. 15 % natur ex. Lindegårdsparken v. Skibby 
- Niels N. foreslog Frederikssund By 
- Ursula foreslog Kocksvej – lokalplan hvor der kunne påpeges 

foreskelle mellem lokalplan og virkelighed. 
- Niels N. syntes at byteamet var fint 
- Ursula supplerede med at Campus-området viser hvordan, det 

grønne mål kunne regnes ind. 



 

 
3 

  
Eventuel fortsat fokus på lokalplaner i byerne. Ursula bemærkede at 
hun savnede de tidligere møder med KNE, der var mere åbne og 
hyggelige.  
 

7. Evt. 
Ida fortalte om en bevilling fra Hovedstadspuljen på 50 mio. Puljen 
gives til at skabe sammenhæng mellem natur og skov i dialog med 
parter. Bent spurgte ind til om det også gælder de økologiske 
korridorer. Ida svarede, at det var det ikke, og heller ikke til vandløb 
eller fingerplanen. 

 
Næste møder: 
 

• 11. Juni – KNE-møde – Drøftelse – Torvet 2 -Frederikssund 
• 22. august – Fælles besigtigelsestur med KNE+Plan og Teknik-

udvalg 
• 21. november 

 
Liste med forslag til punkter til kommende møder: 
 

- Klimahandlingsplan 
- Kystprojekter 
- Vandressourcecenter 

 


	Referat fra Grønt Forum møde den 16. maj 2024 kl. 16-18, Rådsalen, Kongensgade 18, Slangerup.
	Dagsorden


